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Polgármesteri eseménynapló
Június 04. 17 órától a Máguska Pincében tartott 
megbeszélésen vettem részt Pap Norbert meghí-
vására, a Tokodi Nyitott Pincéken nyitó gazdákkal 
egyetemben. 

A megbeszélést követően csatlakoztam a Ko-
márom-Esztergom Megyei II. osztály Tokod-Ács 
labdarugómérkőzés második félidejéhez.  A mér-
kőzést követően 19:30 órától ünnepélyes díjátadó 
keretében Erős Gábor országgyűlési képviselővel, 
Kiss László elnök Úrral átadtuk a játékosoknak a 
harmadik helyért járó trófeát és bronzérmet. 

Június 07. A Feintool System Parts Tokod Kft. bő-
vítése kapcsán bejáráson vettem részt Zsoldos Pé-
ter Úrral, továbbá műszakos kollégáimmal.

Mayer László Úrral a Tokod-Üveggyárban ta-
lálható Monostori Tivadar Utánpótlás Központ 
futball pályájának parkolóját mértük fel, egy ké-
sőbbi szilárd burkolattal történő ellátás céljából.

Június 08. A MÁV illetékes munkatársaival közös 
bejáráson vettünk részt a Tokod-Üveggyárban 
található állomás területén, ahol a peronemelés 
lehetséges megoldásairól egyeztettünk, továbbá 
megtekintettük a 4-es vasútvonal és a 10-es szá-
mú főút csomópontjába tervezett gyalogos átjáró 
kivitelezésének lehetséges módját. 

Június 12. A TOP_PLUSZ-1.1.3-21-KO2-2022- 
00001 kódszámú projektünk kapcsán konzorciu-
mi ülésen vettem részt Gyöngyösi Anita kolléga-
nőmmel. 

Június 16. A Tokodi Hegyeskő Általános iskola 8. 
évfolyamának ballagásán vettem részt. A ballagás 
keretében búcsúztattuk Bögös Éva tanárnőt, aki 
40 éves munkaviszonyát betöltve nyugállomány-
ba vonul. Éva néni a 40 éves munkaviszonyából 36 
évet a tokodi iskolában töltötte.

Június 20. A Komárom-Esztergom Vármegyei 
Szent Borbála Kórház főigazgatójának, dr. Kanász 
Gábor Úr meghívására a Vaszary Kolos Kórházba 
utaztam Robotka Julianna kolléganőmmel, hogy 
a 2023. július 1-től a Védőnői Szolgálat változását 
érintő kérdésekről egyeztessünk az irányító megyei 
intézménnyel. 

Június 22. A Tokodi Hegyeskő Általános Iskola 
tanévzáró ünnepségére voltam hivatalos 16 órától, 
de programütközés volt, ugyanis meghívást kap-
tam Esztergomba a 17 órától kezdődő polgári estre, 
ahol Soltész Miklós az egyházi és nemzetiségi kap-
csolatokért felelős államtitkár Úr tartott előadást. 
Köszönöm Czirkelbach Olga alpolgármester Asz-
szonynak, hogy képviselte Önkormányzatunkat a 
tanévzáró ünnepségen.

Június 24. A pincevölgyben megrendezésre kerülő 
Nyitott Pincék rendezvényen vettem részt kollégá-
immal, ahol Önkormányzatunk pincéjénél láttuk 
vendégül segítőinket, támogatóinkat. 

Június 28. Grillmayer Gábor többszörös motocross 
és endurocross magyarbajnok látogatott el Önkor-
mányzatunkhoz, egy lehetséges későbbi fejlesztés-
ről egyeztettünk, mely az utánpótlásnevelést he-
lyezné előtérbe.

Június 29. Nyolc órától a Dorogi Polgármesteri Hi-
vatalban a Dorogi Többcélú Kistérségi Társulás so-
ron következő ülésén vettem részt. 
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Az ülést követően kollégáimmal kösztiszt-

viselők napja alkalmából Budapest- Hűvös-
völgyre utaztam, ahol a Budai-hegyek túraút-
vonalait összekötő szakaszon Széchenyi-Hegyi 
Gyermekvasúttal utaztunk, illetve közös ebé-
den vettünk részt. 

Ezúton is hálás szeretettel köszönöm min-
den kollégámnak a munkáját, elhivatottságát 
és azt, hogy mellettem vállaljátok szeretett te-
lepülésünk Tokod szolgálatát.

Július 3-4-5-6-7. Karbantartó kollégáimnak 
segítettem a település közterületein a fűnyírás-
ba, hiszen jelenlegi időjárási körülmények kö-
zött nehéz a tempót tartani a fű növekedésével.

Július 08.  Molnár József polgármester Úr invi-
tálásra Csabacsűdre utaztam, ahol részt vettem 
településük falunapi rendezvényén. Köszönöm 
polgármester Úr meghívását. 

Július 12. Dr Varga Zoltán osztályvezető Úrral 
és kollégáival a Magyar Suzuki Zrt. által üze-
meltetett szállót tekintettük meg képviselőtár-
saimmal.

Július 19. 7:30 órától rendkívüli testületi ülé-
sen vettem részt, az ülést követően pedig a 
Tokod-Üveggyárban épülő bölcsőde kooperá-
cióján vettem részt műszaki ügyintéző kol-
légáimmal.

Július 20. Korpásiné Susztrova Olga tett ünne-
pélyes állampolgársági esküt a Tokodi Polgár-
mesteri Hivatalban és vált ezzel teljes értékű 
magyar állampolgárrá.

Július 24-28. A Polgármesteri Hivatal Tokod 
Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testü-
letének döntése alapján 2023. július 24. nap-
jától 2023. július 28. napjáig, igazgatási szünet 
miatt zárva tartott.

Július 29. Felvidéki testvértelepülésünk, Csata 
Község szentmiséjén és falunapi rendezvényén 
vettem részt a tokodi delegáció tagjaival.

Bánhidi László 
polgármester

Beszámoló képviselő-testületi ülésről

2023. június 16-i rendkívüli ülés
• Az üveggyári bölcsőde projekt kivitelezési 
munkáihoz kapcsolódó műszaki ellenőri felada-
tok ellátására bíztuk meg Hertlik Istvánt.
• Az üveggyári bölcsőde projekt kivitelezésének 
megkezdéséhez szükséges közbeszerzési eljá-
rást lezáró határozatot hoztuk meg.
• Az üveggyári tűzoltószertárra vállalkozó ál-
tal felhelyezni szándékozott napelem szerelését 
hagytuk jóvá.
• A hulladékgazdálkodási közszolgáltatás ellá-
tásáról szóló, Dorog Város Önkormányzat kép-
viselő-testülete önkormányzati rendeletének 

hatályon kívül helyezését hagytuk jóvá (a hul-
ladékszállítás összefüggött a kistérségi társulási 
együttműködéssel, a tevékenységet azonban át-
vette a MOL).
• A faluban felújítandó csapadékvízelvezető 
árkok építésére elnyert pályázati projekt elő-
rehaladásához szükséges Integrált Települési 
Vízgazdálkodási Terv elkészítéséhez vállalkozó 
kiválasztása történt.
• A Magyar Falu Program keretében meghirde-
tett „Út, híd, járda építése/felújítása” elneve-
zésű pályázaton való indulásról, illetve tervező 
kiválasztásáról döntöttünk. 

2023. június 26-i rendes ülés
• A köztisztaságról, a zöldfelületek védelméről, 
az avar és a kerti hulladékok nyílttéri égetésé-
nek helyi szabályairól szóló rendelet formális 
módosítása történt.
• Dorog Város Rendőrkapitánysága 2022. évi te-
vékenységéről szóló beszámolót hallgattuk meg.
• A Tokodi Mesevár Óvoda - Mini Bölcsőde ne-
velési intézmény működéséről szóló beszámolót 
hallgattuk meg.
• A település egészségügyi helyzetéről szóló be-
számolókat hallgattuk meg. Ezúton is köszön-
jük valamennyi egészségügyi dolgozónak az 
odaadó munkáját, amelyet a település lakossága 
felé tanúsít!
• A falugondnok tevékenységéről szóló beszá-
molót hallgattuk meg.
• A Tatabánya Megyei Jogú Város József Attila 
Könyvtár 2022. évi működéséről szóló beszá-
molót tekintettük át.
• A közétkeztetésre beadott pályázatok elbírálá-
sa történt. Az aktuális gazdasági helyzetet de-
monstrálja az, hogy a korábban megszokottak 
szerinti időtávra mindössze egyetlen vállalkozó 
adott árajánlatot önkormányzatunk számára.
• A rászoruló gyermekek intézményen kívüli 
szünidei étkeztetésében közreműködő vállalko-
zó kiválasztása történt.
• Területvásárlási kérelmet bíráltunk el.
• A Liszt Ferenc Művelődési Ház előterének bér-
leti díját módosítottuk.
• A védőnői feladatellátás 2023. július 1-ei át-
adásáról tárgyaltunk, különös tekintettel a vé-
dőnői szolgálatok által használt ingatlanok 
fenntartási költségeinek megosztására.

2023. július 19-i rendkívüli ülés
• A térítési díjakról szóló rendelet módosítása 
történt.
• Az Ipari út szilárd burkolattal történő ellátásá-
ról szóló kivitelezési munkák közbeszerzési el-
járásának ismételt meghirdetéséről döntöttünk.
• A Dorogi Többcélú Kistérségi Társulási Megál-
lapodás módosítását hagytuk jóvá.
• A rendezvénynaptár módosításáról döntöt-
tünk, mivel a falunap dátuma módosításra ke-
rült szeptember 9-re.

Faragó Ferenc 
elnök, Pénzügyi és Ellenőrző Bizottság
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Értesítem a tisztelt lakosságot, hogy Tokod Nagyközség Önkormányzata által, a Miniszterelnökség 
felé a RRF-1.1.2-21-2021 Bölcsődei nevelési fejlesztése című kiírásra benyújtott pályázati anyaga 
támogatást nyert. A Tokod-Üveggyár Hunyadi utca 535/5 helyrajzi számú telken (üveggyári óvoda 
közvetlen szomszédságában) 28 férőhelyes, 2 csoportszobás bölcsőde építése kezdődött. A To-
kod-Üveggyár Hunyadi János utcában, valamint a Határ utcában megnövekedett forgalomra lehet 
számítani. 

A kivitelezés 
megkezdésének 

időpontja: 
2023. július 10.

A kivitelezés 
befejezésének 

várható időpontja: 
2024. április 30.

Az építési munkafolyamatoknál forgalmi rend változásra és közlekedési korlátozásokra számíta-
ni szükséges, ezekről a honlapon és az önkormányzat Facebook oldalán folyamatos tájékoztatást 
adunk. A terület Határ utcai kapubejárója felől kerülnek telepítésre az építkezéshez szükséges 
felvonulási egységek. Az építési munkálatok munkanapokon reggel 6 órától délután 17 óráig, míg 
szombati napon 8 órától délután 14 óráig zajlanak. Az Önkormányzat a sikeres nyílt közbeszerzési 
eljárás lezajlását követően a Pesti Építő Zártkörűen Működő Részvénytársaságot bízta meg a kivi-
telezési munkák elvégzésével nettó 247.839.707 Ft + ÁFA vállalkozási díjért. A fenti összeg fedeze-
tét az önkormányzat a nyertes pályázati támogatásból biztosítja. 
Az építkezési időszak alatt a tisztelt lakosság szíves türelmét és megértését kérjük.

Bánhidi László - polgármester

Lakossági tájékoztató Bölcsőde építéséről

2023 júliusában megkezdődött a templom homlokzatának felújítása. 
Közel állunk a kitűzött cél eléréséhez, azonban továbbra is minden csepp 
a tengerben hozzájárul ahhoz, hogy a tokodi egyházközség az építkezés 
valamennyi járulékos költségeit szilárd lábakon állva tudja teljesíteni a 
kivitelező számára.  Ezzel összefüggésben kérjük, aki teheti, szíveskedjen 

támogatni a felújítási munkálatokat!

Adományaikat a következő számlaszámra utalhatják:
CIB bank – 10700361-72428870-51100005

Közleménybe kötelezően szükséges feltüntetni: 
„Templom felújítására”

A készpénzben szánt adományokat a templomban található adomány-
gyűjtő dobozba is elhelyezhetik, vagy a vasárnapi mise előtt/után 

átadhatják az egyháztestület számára.
 Faragó Ferenc

Folyamatban van a templom felújítása

Szerdán és szombaton 18 órakor, vasárnap reggel 8:30 órakor
Miserend Tokodon, 2023 augusztusától:
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Dorog és Térsége 
Szociális Alapellátó Szolgálat

Idősek Klubjának eseményei és hírei

A nyár beköszöntével a klub közösségi életét 
igyekszünk fellendíteni színes programokkal. 

Kihasználva a falu adta lehetőséget először 
tettünk egy délutáni sétát a közeli erdők egyi-
kében. A délután jó hangulatban telt, de kelle-
mesen elfáradtunk a túrában. 

Immár második alkalommal szólt minden az 
egészséges életmódról Tokodon június 3-án, ahol 
a Mozdulj Tokod Családi Sport- és Egészségnap 
keretében edzéseket és bemutatókat tartottak 
az érdeklődőknek, de a Lukácsi Máté Művelő-
dési Házudvarán egészségi állapotfelmérésen is 
részt lehetett venni. A hivatalos megnyitót kö-
vetően zumba és zenés gyermektorna követke-
zett, majd Soczó-Szabó Dzsenifer, a rendezvény 
főszervezője intervall edzést tartott. A program 
keretében színpadra lépett a Tokodi Csillagfény 
Mazsorett Csoport, illetve a szintén helyi Izisz 
Gyöngyszemei Hastánccsoport is, emellett volt 
gerinctréning és dance flow jóga is. A délután 
folyamán a Magyar Vöröskeresztnek köszönhe-
tően folyamatos egészségügyi mérések zajlottak 
az intézmény udvarán, így akár a koleszterin, 
vércukor szintünket, illetve a vérnyomásunkat is 
megvizsgálhattuk. Termékbemutatók is színe-
sítették a programot, különböző gluténmentes 
pékárukat is meg lehetett kóstolni. A gyermeke-
ket arcfestéssel és csillámtetoválással is várták.

Forrás: Walczer Patrik - 24 óra

II. Mozdulj Tokod

*2011. évi CXII. törvény 5.§ b), illetve a GDPR 6. cikk 1. a) 
pontjában előírtak szerint önkéntes hozzájárulás

Ezután július első hetében a Fővárosi Nagy-
cirkusz A sztyeppe illata című előadására szer-
veztünk buszos kirándulást. Nagy élmény volt 
mindannyiunknak az előadás. 

Ezúton is szeretnénk megköszönni a Polgár-
mester Úrnak az utazáshoz nyújtott segítséget. 

A további programok szervezés alatt, az érdek-
lődőket várjuk sok szeretettel! 

Szívósné Resszer Márta telephelyvezető 
Hartyán Éva gondozónő                

Kőházi Mariann gondozónő
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Minden várakozásunkat felülmúlta a 2023-as Nyitott Pincék rendezvény
Kedves Vendégeink!
Nagyon szépen köszönjük, hogy az idei évben is 
ilyen sokan kilátogattatok a Tokodi Pincevölgy-
be, ahol 9 pincenyitó gazdánál volt lehetőség 
megkóstolni a jobbnál-jobb helyi és környékbeli 
borokat és pálinkákat. 

A délután folyamán a völgyet az Agyagbanda 
Együttes pincéről pincére járva harsogta be han-
gulatos térzenével, a központban pedig gyer-
mekjátékok várták a gyermekeket. A délután fo-
lyamán a bor és pálinka kóstolásé volt a főszerep, 
majd az esti órákban a hangsúly áthelyeződött a 
Völgy központjába, ahol először Zoller Zsolt szórakoztatta a résztvevőket, ezt követően az RHS Dj 
Team tulajdonosa, Ábrahám Zoltán szolgáltatta a talpalávalót a nagyszámú közönség részére. A 
Tokodi Nyitott Pincék 2023-ban az Együtt Tokodért Egyesület szervezésében valósult meg, Tokod 
Nagyközség Önkormányzata és a Tokodi Borkultúra Egyesület közreműködésével.

Köszönjük az Együtt Tokodért Egyesület minden segítő tagjának, Tokod Nagyközség Önkor-
mányzatának és minden dolgozójának, a borosgazdáknak, Tokod Polgárőrségnek, a Tokodi Csil-
lagfény Mazsorett Csoportnak, a Tokodi Önkéntes Tűzoltó Egyesületnek és minden szervezésben 
közreműködőnek a munkáját. Összesen 62 önkéntes dolgozott több mint 600 órát azért, hogy a 
rendezvény megvalósulhasson. 

Természetesen hatalmas köszönet a szponzoroknak, hogy anyagilag, illetve fizikai munkával 
segítették az esemény létrejöttét. 

Köszönjük a Farkas családnak, hogy biztosították a parkoló helyszínét, hiszen enélkül nem való-
sulhatott volna meg a rendezvény, az RHS Dj Teamnek a fény- és hangtechnikát, az Agyagbandá-
nak a napközbeni fergeteges hangulatot, Ábrahám Zoltánnak, Zoller Zsoltnak a nagyszerű dalokat, 
Krisztián Rolandnak és csapatának a biztonságot, Gódor András csapatának az egészségügyi ügye-
letet, Varga Attilának az áramot, a Yoo Kft-nek és Kelemen Veronikának a WC-ket, Rajos Istvánnak 
a szódát, Süveges családnak a bálákat, a Tatai Kisvonat-Happy Train-nek a kisvonatokat, Ábrahám 
Márknak a videófelvételeket, Steinhöfer Györgynek és Juhász Tamásnak a fényképeket, az EGYIK 
#ételtidenekem-nek, a Gyermelyi Lángosnak, a Kedvenc Kürtőskalácsnak, a Kinizsi BBQ-nak és 
Orbán Zsolt Zsizsiknek a finom ételeket és italokat. 

Köszönjük a pincenyitó gazdák és segítőik alázatos munkáját: Annavölgy és Sárisáp Kertba-
rátainak és Borbarátnőinek Egyesülete, Esztergomi Bor és Gasztro Barátok Egyesülete, Zicsi Vil-
mos, Szabó Családi Pince, Markos Norbert, Kovács Tibor, Tillmann Béla, Galagonyás Habzóműhely,  
Máguska Pince.

Jövőre találkozunk 2024. 06. 29-én!
Együtt Tokodért Egyesület

Pap Norbert
#csakatokod

Tisztelt Tokodiak!
Minden év július 1-je a magyar egészségügy ünne-

pe. 1818-ban ezen a napon Budán, a Tabánban született 
Semmelweis Ignác magyar orvos, az „anyák megmen-
tője”. Születésével együtt ünnepeljük az orvostudomány 
előrehaladását, a felfedezést, amely emberek millióinak 
mentette meg az életét a múltban, és mai nap is segíti a 
gyógyulást!   

Köszönöm a tokodi családokért, polgártársaimért, 
gyermekekért végzett áldozatos munkát, szolgálatot a 
háziorvosainknak, gyermekorvosunknak, fogorvosunk-
nak, védőnőinknek, az idősek ellátásában dolgozó kollé-
ganőimnek, a gyógyszertárat üzemeltető dolgozóknak, a tokodi vöröskereszt tagjainak és termé-
szetesen köszönöm az őket segítő és kiszolgáló kollégáim munkáját is.  

Külön köszönöm Biró-Jámbor Gabriella és Tóthné Csombor Mónika védőnőknek az elmúlt közel 
négy év közös munkát és a konstruktív együttműködést, ami sajnos megszakad, ugyanis a mai 
naptól a magyar állam lett az ő munkáltatójuk. 

Mindezek ellenére önkormányzatunk a lehetőségeihez mérten, továbbra is igyekszik segíteni az 
ő munkájukat, hiszen a tokodi családoknak és gyermekeknek ez az érdeke.

Bánhidi László - polgármester

Semmelweis-napi köszöntés
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Tokodi Csillagfények Montenegróban Szent Borbála oltalmába ajánljuk őket

1942 júliusának utolsó péntekén sújtólég-
robbanás történt a tokodi Erzsébet aknán, 
amelyben több mint 50 szénbányász halt meg. 81 
évvel ezelőtt augusztus első vasárnapján 37 ko-
porsó sorakozott a tokodi temetőben, körülvé-
ve gyásszal és fájdalommal. A többieket más-
hol, lakóhelyükön temették el. Emlékeztünk 
ezekre az áldozatokra, de emlékeztünk minden 
elhunyt bányászra is; a még élőknek pedig erőt, 
egészséget kívánunk. Az elhunytakat és élőket 
is Szent Borbála közbenjáró oltalmába ajánljuk.  
Önkormányzatunk elkötelezett a település fejlődését 
alapvetően meghatározó bányász-kultúra megőrzé-
sében. Ennélfogva 2023. augusztus első vasárnapján, 
a temetés napjának 81. évfordulóján megemlékezést 
tartottunk a bányászhősökről. A 8:30 órakor kezdődő 
szentmisét Kardos Mihály nyugalmazott plébános 
celebrálta. Ezt követően a 2006-ban példás össze-
fogással létesített Szent Borbála szobornál tartottuk 
megemlékezésünket. Bánhidi László polgármes-
ter köszöntőjében kiemelte, hogy a 19-20. századi 
bányászatnak köszönheti településünk ugrásszerű 
fejlődését. Bánhidi Józsefnek, a Dorog Szénbányász 
Szakszervezeti Szövetség alelnökének beszédéből 
rekonstruálhatta az emlékező közösség az 1942-es 
tragédia történéseit. A beszédeket követően Kertész 
Áron, a Tokodi Hegyeskő Általános Iskola tanulója 
szavalta el Hirth Éva Emlékezzünk (Bányásznap-
ra) című versét. A megemlékezés utolsó szakaszá-
ban emlékkoszorút helyezett el Tokod Nagyközség 
polgármestere, Erős Gábor, térségünk országgyűlési 
képviselője, valamint településünk civil szervezetei. 
A megemlékezés zárásaként a bányászhimnuszt 
énekeltünk a Dorogi Bányász Fúvószenekar kísére-
tében, valamint a tokodi himnuszt Kolbert Sándor és 
a Kék Nefelejcs Nótakör vezetésével.

Faragó Ferenc

Az Ibercup Andalucia legjobb 
játékvezetője a tokodi Linn Kevin

Az Ibercup Andalu-
cia Labdarúgó Tornán 
vettek részt hazai já-
tékvezetők Malagában. 
Vármegyénket idén Ur-
banics Áron, Farkas Bá-
lint, Mihályi Máté, Áy 
Hunor és Tokodról Linn Kevin képviseli. A Já-
tékvezetők naponta több mérkőzésen működtek 
közre, ahol a játékvezetés mellett asszisztensi 
és tartalék-játékvezetői feladatokat is elláttak. 
A torna legjobb játékvezetőjének járó díjat a to-
kodi Linn Kevin kapta, gratulálunk neki!

Július 2-án útnak indult két kisbusz tele am-
bíciózus, tettre kész, táncolni vágyó és sze-
rető fiatalokkal. Az úticél Montenegró, Suto-
more és Bar városa volt a junior csillagfények 
számára. Medjunarodnom Festivalu Folklora 
néven rendezte meg tizenegyedjére is a helyi 
folklór fesztivált a Balkan Association of Fol-
kore (BAF) nevű szervezet. A rendezvényre a 
tokodiakon kívül érkeztek moldávok, lengye-
lek, litvánok is.

Mazsorett csoportunk már tervezte az el-
múlt években is a külföldi fellépéseket, de 
ezek rajtunk kívülálló okok miatt eddig meg-
hiúsultak. Az eredeti úticél a pomázi zene-
karral karöltve Törökország lett volna, ezt a 
zenekarnak kellett lemondani, így a csoport 
is lecsúszott az utazásról. Most viszont az 
Önkormányzat és a Tokod ÖTE segítségével 
sikerült a lányoknak eljutniuk a montenegrói 
fesztiválra.

A ren-
d e z v é n y 
egész hé-
ten át tar-
tó zenés-, 
n é p i e s 
fesztivál-
kén ismert 
a helyiek 
számára, 
melyen a 
különböző nemzetiségek mutathatják be a tu-
dásukat, országuk sajátosságait. Csoportunkat 
is ennek megfelelően készítettük fel. Reper-
toárunkba magyaros zenéket, koreográfiá-
kat illesztettünk, illetve olyan zeneszámokat, 
táncstílusokat, melyek jól tükrözik a magyar 
virtust, életérzést. Így adva ízelítőt a külföldi 
tásainknak. A fellépés egy közös, zenés fel-
vonulással kezdődött a tengerparton, majd 
egy szabadtéri színpadon folytatódott a mű-
sor. Nagyon öröm volt számunkra, mikor 
felcsendült az „Ábrándos szép napok” című 
számunk, a lengyel táncosok egytől-egyig 
énekelték azt, természetesen legyel változat-
ban, majd vastapssal jutalmazták az előadást. 
Hatalmas plusz töltetet kaptak a lányok, és 
persze felejthetetlen élmenyeket szereztek 
az egy hetes utazásunk során. Az elkövetke-
ző időszakban a csoport a versenyekre való 
felkészülést helyezi előtérbe, valamint a jövő 
nyári utazásukra is fókuszálva tervez előre.

Veres Cintia



Községünk életéből
Tokod

i kopogtató  7.
Tokodi tollforgatók - Ocsovai Ferenc

Ocsovai Ferenc településünk egyik fiatal írótehetsége. 
Már négy verseskötetet megjelentetett, de még bőven 
van mondanivalója. Sorozatom következő részében vele 
beszélgetek verseiről, Szalamandravér című legutób-
bi könyvéről, angol nyelvű úti beszámolóiról, a hittel 
való kapcsolatáról, mítoszokról, legendákról és még sok 
másról. 

 - Mikor kezdtél el írással foglalkozni? 
 - Úgy általában az írással gyerekkoromban. Kezdetben 
naplószerűen írtam, ha történt valami érdekes. Utána el-
jártam túrázni, és arról írtam élménybeszámolókat. Gim-
nazistaként egyetlen egyszer próbáltam drámát is írni. Sok 
mindennel kísérleteztem, kivéve pont a verseket. Úgy voltam vele, hogy én nem vagyok lírikus alkat, 
és inkább kipróbálok valami mást. 14-15 évesen kezdtem el végül mégis a versírás felé fordulni. 

 - Mit jelent számodra az írás?
 - Segít a saját érzelmeimet helyrerakni vagy feldolgozni, vagy valamit, ami történik a világban. 
Írtam aktuális eseményekről: a COVID-ról, az orosz-ukrán háborúról. Írtam, amikor magányos vol-
tam, amikor honvágyam volt. Írtam emberekkel való viszonyomról, emlékekről, szerelmi csalódá-
sokról, gyászról. A legszebb ebben az egészben, hogy van valami az ember fejében, ami csak őská-
oszban kavarog, utána pedig ott van a papíron és valósággá válik. Egyébként nagyon kevés versem 
van, ami végül úgy sikerül, ahogyan eleve elterveztem, de azért van egypár. Az írás menedék is, 
ahova vissza lehet vonulni, valamint nem utolsósorban, bizonyos alkotóknak létszükséglet is lehet. 
Pár hónapja azt mondtam egy ismerősömnek, hogy írni nekem kicsit olyan, mint levegőt venni. 
Egyszerűen nem lehet nem csinálni. 

 - Rucska Ferenc néven születtél, de Ocsovai Ferenc néven jelenteted meg írásaidat. Mi ennek az oka? 
 - Nagymamám, Rucska Ferencné, leánykori nevén Ocsovai Forgács Erzsébet tiszteletére használom 
ezt a nevet. Ő volt az egyik legfontosabb ember az életemben, aki elindított a versírás felé. Sokszor 
szavalt verseket Tokodon különböző rendezvényeken, meg írt is néhányat. Nagyon közel állt hoz-
zám, ő testesítette meg nekem a családban a költészettel való kapcsolatot.

 - Tavalyelőtt jelent meg legújabb versesköteted, Szalamandravér címmel. Mesélj kicsit erről! Mi-
lyen témákat dolgoznak fel a versek? 
 - Nagyon rég kialakult nálam már spontán egy szerkezet. A verseket téma szerint mindig csokorba 
szoktam szedni, szigorúan még arra is figyelve, hogy melyik vers melyik után jöjjön. Ezek között 
vannak mindig állandó témakörök. Itt újdonságként volt például egy teljes ciklus csak a COVID-ról, 
de azon belül jelen van társadalomkritika és a személyes sorshoz kapcsolódó költemények is. A té-
mák fele olyan volt, mint az előző köteteknél, bár stílus terén akadtak újabb megoldások. Ez a kötet 
annyiban különbözik még elődeitől, hogy összeállítása és megírása alatt szinte egész végig külföl-
dön voltam, valamint sokkal inkább bejött a közéleti költő szerepe, különféle problémákra reagálva, 
legyen az akár a túlfogyasztás, akár a társadalom értékvesztése. Korábban ki akartam zárni az ilyen 
megszólalásokat, de aztán például a háború esetében úgy éreztem, félre kell raknom saját érzései-
met és ez került előtérbe.  

 - Miért pont Szalamandravér lett a könyv címe? 
 - Általában a ciklusok és a kötetek címét valamelyik vers után szoktam adni. Hagyományosan nem a 
legerősebbnek érzett vers után, hasonlóan ahhoz, ahogy a zenekarok adják az albumcímeiket. Fontos 
szempont az is, hogy az adott vers címe lefedje a kötet hangulatát. A Szalamandravér azok közé tarto-
zik, amelyben személyes válságokat boncolgatok, naplószerűen. A szalamandrát gyakran kapcsolatba 
hozzák a tűzzel, a középkorban voltak is arról legendák, hogy tűzből születik és sértetlenül kerül ki 
belőle. Tehát a tűznek egy szimbolikus állata. A ciklusban és a könyvben megjelenő érzelmek átvitt 
értelemben kicsit olyanok, mintha máglyán lobogna az ember. A tűzzel tudtam leginkább kifejezni 
azokat a toxikus és heves érzelmeket, amelyeket megtapasztalva már-már felemészti önmagát a lírai 
én. És miért raktam hozzá a vért? Klasszikusan ilyen heves, temperamentumos érzelmek esetén össze 
szokták kötni a vért a tűzzel, ennek próbáltam itt egy új értelmezést adni. 

 - Írásaidban visszatérő elemek a természetfeletti, mitikus lények. Ez tudatos döntés vagy aka-
ratlanul van így? 
 - Egyrészt nagyon érdekel a téma. Gyerekkorom óta nagyon sokat olvastam mindenféle mítoszok-
ról, legendákról. Ez az egész valahogy végigkíséri az életemet. Másrészt, ezek a lények nem véletle-
nül alakultak ki a kultúrában, mindegyiknek van egy nagyon erős szimbolikája, sokszor ösztönösen 
jön ezeknek a használata, ha valaki költői képeket keres. Ezek evidensek, zsigerileg benne vannak a 
kultúrában, és tökéletesen alkalmasak lehetnek rá, hogy egy bizonyos lélekállapotot megfessenek. 
Az egész költészet kapcsolódik a mi valóságunkhoz és annak tükre, de egyúttal már egy teljesen más 
valóság is. Vannak olyan dolgok, amik az irodalom világában ott vannak, itt viszont nem. Más or-
szágokban járva emellett egy olyan küldetéstudat is kialakult bennem, hogy bemutassam idegen né-
pek mitikus lényeit és helyszíneit az embereknek, és párhuzamba állítsam őket a magyar kultúrával. 
 - Valamilyen természetfeletti erőben hiszel egyébként? 
 - Istenben hiszek. Nem vagyok gyakorló katolikus, de megkeresztelkedtem, bérmálkoztam. Nem 
járok templomba, de ez valamennyire bennem van. Nem tudok nem hinni, és nem azért van ez 
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így, mert például olyan vallásos nevelést kaptam vol-
na. Mindaz után, amit a világban tapasztaltam, nem 
tudom azt mondani, hogy nincsen semmiféle isteni 
hatalom. 
 - Honnan merítesz inspirációt? 
 - Gyakran én magam sem tudom. Van egy olyan él-
ményem, hogy ez valahonnan máshonnan jön, egy 
másik szférából, és művészként én amolyan közvetítő 
vagyok, mint egy táltos vagy egy sámán, és egysze-
rűen rajtam keresztül áramlanak ezek a gondolatok a 
mi világunkba. Számtalanszor megtapasztaltam, hogy 
csak úgy, a semmiből jön valami, leírom, aztán elgon-
dolkodok rajta, hogy ez honnan jön, és én sem mindig 
tudom megmagyarázni a dolgot. Gyakran teljesen vá-
ratlanul jön az ihlet: amikor utazom a buszon, a vona-
ton, bent ülök a munkahelyemen és kevesebb tennivaló akad, vagy amikor felkelek reggel. Régen 
megvolt a rendje, hogy mikor szeretek írni, de egy ideje teljesen elvesztettem a kontrollt, viszont ez 
talán jobb is így. Ilyenkor jönnek a legjobb és legspontánabb dolgok. 
 - Bármikor tudsz spontán írni vagy ehhez is kell egy megfelelő hangulat/hozzáállás? 
 - Kell. Van, amikor nem tudok napokig, hetekig írni. Az egész két dologtól függ. Az egyik, hogy 
én eldöntöm magamban, kinyitom-e az ajtót magamban vagy nem, mint amikor az ókori Rómá-
ban kitárták Janus isten templomának a kapuját háború idején. Ezen túl van egy tudattalan része 
a dolognak: egyszerűen megtalál-e az a hangulat, ami ilyenkor szükséges? Van, hogy sok minden 
történik körülöttem, mégsem tudok rá reagálni, máskor meg van egy nyugodtabb időszak, és akkor, 
utólag jön vissza minden. 
 - Ezek a szünetek mindig csak átmenetiek vagy abba is tudnád hagyni az egészet, ha egyszer úgy 
hozná az élet? 
 - Szerintem nem. Nem tudnám végleg „letenni a lantot”, hacsak nem lenne valami igazán drasz-
tikus változás az életemben. 
 - Több úti beszámolót is írtál, köztük nem egyszer a szomszédos szláv országokban tett utazása-
idról. Miért pont angolul? 
 - Az első ilyen bejegyzéseket és cikkeket még magyarul írtam, de közben kimentem Csehországba 
és ott az önkéntesprogramom szervezői mondták, hogy blogot kell vezetnünk, nyilván angolul. Mi-
vel már egyébként is volt egy blogom, úgy voltam vele, hogy akkor majd írok oda. Ezért van az, hogy 
az első bejegyzések között nem csak úti élmények vannak. Tehát, egyrészt megszoktam, hogy így 
írjak, legalább karbantartom vele az angoltudásomat. Emellett azt vettem észre, hogy az ismeretségi 
körömben több külföldit érdekelt a dolog, mint magyart, így célszerűbb volt angolul írnom. Ha vi-
szont egyszer születne ezekből az írásokból útikönyv, ami szintén régi álmom, akkor természetesen 
lefordítanám magyarra is. 
 - Mi várható a következő egy évben tőled irodalmi fronton? 
 - Lesz egy új, ötödik verseskötetem, valószínűleg idén ősszel, amelyen belül új témaként megje-
lenik az is, hogy maga az emberi nem miként keresi a helyét a világban. Ebben a gyűjteményben 
lesz néhány helyi vonatkozású költemény is, honvágyról, családról, Tokodról, Esztergomról, a helyi 
bányászatról. Ennek a ciklusnak a névadója éppen az az Otthonláz című versem lesz, ami megjelent 
a Kopogtatóban is. A következő egy év során fog megjelenni egy másik könyvem a különféle szláv 
népek mítoszairól, népszokásairól és legendáiról. Ilyen szélesebb közönséget megcélzó ismeretter-
jesztő könyv nem igazán van még Magyarországon egy-két tudományos írást leszámítva, hiszen 
nem egy olyan jól ismert és népszerű területről van szó, mint a görög vagy a skandináv mitológia. 
Ez lesz az első könyvem, amely tervek szerint nagy példányszámban fog megjelenni, és ott lesz a 
legtöbb könyvesboltban. 

Oláh Szabolcs

Berlin egy csodás város. Nekünk Tokodiaknak és főleg az Üveggyár település részen élőknek kétszeresen 
is csodálatos. Tokod első olimpikonja Berta József volt, aki mint a TÜSC. labdarúgója vett részt az 1936-os 
nyári olimpiai játékokon. Az akkor 24 éves labdarúgónk tisztességesen helyt állt a csapatában. Sajnos az 
első mérkőzésen Lengyelországtól elszenvedett 2:0-ás vereséggel véget is ért olimpiai szereplése.

2023-ban egy 25 éves judos személyében Krizonics Ádám kelt útra, hogy meghódítsa Berlint. Neki sikerült.
Kettős érzéssel indultam el otthonról, hogy felkeressem Krizonics Ádámot Tokod - Üveggyár Nyírfa 

utcai szülői házában. Egyrészt hiányérzetem volt a téren, hogy pár száz méterre lakik tőlem és tulajdon-
képpen nem tudok róla semmit. Gondolom ezzel nem vagyok egyedül.

Másrészt meg tiszta szívemből örültem annak, hogy egy olimpiai bajnokkal lett gazdagabb településünk.
Igen, Ádám 2023. június 23-án a Berlinben megrendezett Speciális Olimpián judoban, saját súlycso-

portjában aranyérmes lett. Ezek után még volt benne annyi erő és kitartás, hogy egy súlycsoporttal feljebb 
is elinduljon. Ott 2. lett.

A házuknál egy nyugodt, jó kiállású fiatalember és anyukája fogadott. Örömmel vették gratulációmat.
Betessékeltek a ház melletti teraszra. Itt helyet foglaltunk egy kis asztal körül. A kellő hangulat meg-

alapozásaként elmondtam nekik is mik jártak a fejemben idefelé jövet. Elmondtam azt is, hogy előttem két 
kép van Ádámról. Az egyik amikor még kisgyermek korában anyukája kerékpárral viszi el a házunk előtt, 
a másik, amikor egy igen jól „kipattintott” fiatalemberkén láttam sétálni az utcában.

Berlin és újból Berlin



 - Milyen volt Ádám gyermekként? - kérdeztem anyukájától.
 - Ádámról 3 éves korába derült ki hogy hallássérült. Ekkor kapta meg 
a hallókészülékét. A viselkedésén látszott, hogy valami nincs rendben. 
Kétszer volt hallásvizsgálaton, de nem állapítottak meg semmit. Vizsgál-
ták a neurológián is. Itt azt mondták ép és egészséges, beszéd fejlődésben 
kissé elmaradt. Nem hagytuk ennyiben és a doktornő tanácsára, elvittük 
az Esztergom-kertvárosban lévő rehabilitációs óvodába. Itt foglalkoztak 
már hasonló gyerekekkel. Ide 4 hónapig járt. Napi négy alkalommal kel-
lett megtennem kerékpárral a lakásunk és az óvoda közti távolságot, itt 
a vasút mellett. Kis idő elteltével az itteni doktornő adott egy beutalót 
Budapestre a János kórházba. Itt megállapították meg, hogy súlyosan na-
gyot halló a gyerek, ami vele született betegség.

A helyi óvodába nem tudtak akkor vele foglalkozni, így beírattuk a 
Rákospatakon lévő Nagyothallók Óvodájába. Kettő héten keresztül min-
den nap a 6 órási busszal mentünk, megvártam a foglalkozást és délben 
jöttünk haza. Nagyon fárasztó volt. A gyerek állandóan fáradt volt, nem 
evett rendesen. Az óvoda bentlakásos volt. Ádám érdekében kénytelenek 
voltunk ezt kihasználni. Ide járt 3 évig.

Nagyon nagy öröm és könnyedség volt a család számára, hogy az álta-
lános iskolát itt helyben járhatta ki. Ehhez kellett Pánczél Mihály akkori 
polgármester és Szabó Tihamér akkori iskolaigazgató segítsége. Pozitív 
hozzáállásuknak köszönhetően mindent úgy alakítottak át, hogy ez le-
hetséges legyen.

Szakközépiskolába Dorogra járt, de azt 3 év után abbahagyta.
Közölte velünk, hogy nem bírja, mink meg tudomásul vettük. Mondtuk neki, hogy akkor el kell 

mennie dolgozni. A Rosenbergbe dolgozott 3 hónapig. Ekkor mondta, hogy elmegy szakmát tanulni, 
így lett végül asztalos. Közben egy „gyorstalpalón” a masszőri szakmát is kitanulta.
 - A munkát és a Sportot, hogyan tudod összeegyeztetni?
 - Heti 3-4 alkalommal járok fel Budapestre edzésre. 1,5-1,5 óra az utazással megy el és közte 2 
óra az edzés. Erre még jönnek e felkészülési edzőtáborok és a versenyek. Nehéz olyan munkahe-
lyet találnom ami ezt így tolerálni. Jelenleg nincs is munkahelyem a szüleim tartanak el. Szívesen 
dolgoznék akár a szakmámban is ha volna olyan munkahely, ahol engednék a 4-6 órás munkaidőt. 
A sport és benne judo a mindenem ezt nem szeretném feladni. Az elért eredményekkel szeretnék a 
szüleimnek bizonyítani és egyben megköszönni nekik minden fáradozásukat.
 - Ádám, én azt hallottam volt edződtől, Fizel Józsi bácsitól és fiától, Zoltántól, hogy eléggé akara-
tos személyiség vagy. Idéznék mit mondtak rólad : „ az akaratossága és a kemény feje vitte előre. 
Ha valamit elhatározott az úgy volt. Nem volt vele könnyű edzői szemmel sem”
 - Ez igaz. Jól mondták.
(Anyukája segít a válaszadásban:)
 - Igen. Ádám gyermekkén nehezen kezelhető gyerek volt. Mára viszont teljesen megváltozott. Nyu-
godt lett.
 - Ádám, a sportkarrieredről bevallom őszintén én nem tudok semmit. Ezzel biztosan sokan va-
gyunk így. Kérlek avass be minket a sportkarriered történetébe.
 - 17 éve sportolok. A judot 8 évesen kezdtem el Tokodaltárón, Fizel Józsi bácsi tanítványaként. 
Edzőváltás után úgy éreztem, hogy nem megfelelően versenyeztetnek, így aztán elment Esztergom-
ba. Itt Keresztesi Zsolt edzősége alatt inkább felnőttek között önvédelmet tanultam. Nagyon nehéz 
volt a felnőttekkel küzdenem, így aztán visszamentem Fizel Józsi bácsihoz, aki akkor már Lábatla-
non edzősködött. Itt sajnos nálam csak fiatalabbak voltak, így eljöttem onnan. Ezek után elmentem 
ketrecharcosnak Dorogra. Fárasztó volt, így kerestem magamnak egy judo klubbot. Így jutottam el a 
Pestszentlőrinc – Kassa SE-hez, aminek kb. 6 éve vagyok a versenyzője. Itt Juhász József és Juhász 
Dániel edzőknek köszönhetően sikert sikerre értem el. Nagyon hálás vagyok ezért nekik.
 - Milyen súlycsoportban indulsz a versenyeken?
 - A saját súlycsoportom, amiben a legtöbb alkalommal versenyzek az a 66 kg. El szoktam indulni 
a 73 kg-ban is.
 - Mik voltak az utóbbi versenyeid?
 - 2022 novemberében Svájcban rendeztek egy versenyt. Ott első helyezést értem el. Ennek a ver-
senynek a megnyerése tette lehetővé számomra az olimpián való részvételt. 2023. május 4-én Bul-
gáriában Európa Bajnokságon 5. lettem. Kimondottan hallássérülteknek rendezték meg ezt a ver-
senyt. Sajnos a szereplésemet nagyban befolyásolta, hogy a bokámat februárban eltörtem.
 - Milyen nagyobb versenyek lesznek, amikre szeretnél eljutni?
Most indultam volna Salgótarjánba egy felkészülési edzőtáborba, de fogfájás miatt ezt le kellett 
mondanom. 2024 februárjában Iránban lesz a hallássérülteknek egy világbajnoksága. A politikai 
helyzetet folyamatosan vizsgálja az egyesület és még nem döntötték el a részvételt. Minden esetre 
szeptembertől napi edzések lesznek, elkezdjük a felkészülést. 2025-ben lesz Japánban a hallássé-
rültek olimpiája.

Községünk életéből
Tokod
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SOK SZERETETTEL KÖSZÖNTJÜK 
KÖZSÉGÜNK ÚJSZÜLÖTTEIT:

Kolinka Bálint István
Kolinka Szofi
Polecsák Kevin
Kontra-Fritz Noé András
Bartha Zente
Csákvári Áron József

Bankó Szofia (helyesbítés)

Gratulálunk a szülőknek!

Anyakönyvi hírek
FÁJÓ SZÍVVEL BÚCSÚZUNK 
ELHUNYT LAKOSAINKTÓL!

- Pataki Istvánné (Máté Anna)      73 éves
- Garami József        70 éves
- Kiss János         73 éves
- Nemes Ferencné (Koncz Erzsébet)    76 éves
- Zboray László        79 éves
- Jung Istvánné (Kerti Ilona)      83 éves
- Fekete Károlyné (Budai Irén Etelka) 85 éves
- Sáska Erzsébet        65 éves
- Sipos Lajos         61 éves

 - Ami a lényeg. Milyen volt a berlini olimpia?
 - Nehéz. A saját súlycsoportomban a 66 kg-ban 3 meccsem volt. Mindenki mindenkivel küzdött. A 
mérkőzéseimet megnyerve első lettem.

Utána indultam egy súlycsoporttal feljebb a 73 kg-ban. Itt 4 meccsem volt. Az izraeli versenyző 
nagyon jó volt. Vele nem bírtam, így második lettem. Végül is egy arany és egy ezüst éremmel tértem 
haza. Elégedett vagyok a teljesítményemmel.

Ezek után betessékelnek a lakásukba, Ádám szobájába. Ágya felett teljes szélességeben, egymást 
takarva csak érmek láthatók. Emléket állítanak a sok -sok sikeres versenynek, amin 17 év alatt részt 
vett. Az ajtó mellett jobbra egy kisebb szekrényen kialakított „szentély” található. Ez ad helyet az 
olimpiai arany és ezüst éremnek és a hozzájuk járó okleveleknek.

Méltón lehet rá büszke.
Az alkalmat megragadva, gyorsan készítettem egy fotót az olimpiai bajnokkal az olimpiai érmeivel.
Még egy éremre felhívják figyelmemet, ami szintén itt a szekrényen a fal előtt megbújva található. Ezt 

Ádám a kiváló sporteredményeiért kapta 2008. március 16-án a Tokodi Sportcsarnok felavatásának napján.
Két kérdés így a végére. 
 - A saját súlycsoportodban hányan vagytok? 
 - Sokan. Meg kell küzdeni az elsőségért.
 - Te vagy a legjobb a súlycsoportodban?
 - Nem. Nem mondanám. Vannak nálam jobbak. Egy biztos, még fejlődni szeretnék.

Azt hiszem ennél szerényebb választ talán nem is kaphattam volna egy olimpiai bajnoktól.
Elköszönve még egyszer gratuláltam Ádámnak. Sok sikert és kitartást kívántam mindannyiunk nevé-
ben, hiszen nyugodt szívvel mondhatom, hogy nagyon Büszkék vagyunk rá.

U.I.: Minden elismerésem és köszönetem Ádám szüleinek és Pestszentlőrinc – Kassa SE vezetősé-
gének, edzőinek, hogy megteremtették mindazon feltételeket amik elengedhetetlenek voltak ahhoz, 
hogy Ádámból olimpiai bajnok legyen. Köszönöm.

Horváth Mihály

Tokod Nagyközség Önkormányzata és az 
Egy Cselekvő Tokod-Üveggyárért (ECSET) 
csoport szeretettel meghív minden érek-
lődőt egy közösségi akcióra, amelynek ke-
retei között a gyerekek számára egy kicsit 
élvezhetőbbé és biztonságosabbá tesszük te-
lepülésrészünk legfontosabb közösségi terét. 
Időpont: Augusztus 26. (Szombat) 9:00

A lelkesedés mellett, jó ha van nálad: ecset, 
kesztyű, ásó, gereblye.

A festéket az Önkormányzat biztosítja.

Tegyünk együtt 
a Tokod-Üveggyári játszótérért! Őszi foci sorsolás

2023-ban a falunap ismét 
a szüreti mulatsággal együtt, 

2023. szeptember 9-én,
szombaton kerül megrendezésre.
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